
مخالف�ت دوباره 
سعيد احمديان

    گزارش
وزي�ر ورزش ب�ا 
مصوب�ه مجل�س 
براي واگذاري استقلال و پرس�پوليس، پرونده 
خصوصي سازي سرخابي ها را   متوقف کرده است.

همان آش و همان کاس��ه، حکايت واگذاري دو 
باشگاه استقلال و پرسپوليس به بخش خصوصي 
است. ادعايي که هرچند ماه يک بار از سوي دولت 
و مجلس پيش کشيده مي شود و بعد از چند وقت 
س��ر دواندن هواداران و افکار عمومي، آب از آب 
تکان نمي خورد و سرخابي ها مي مانند بيخ ريش 
دولت تا هزينه 100ميلياردي بودجه سالانه شان 
را از اين س��مت و آن س��مت جور کند، آن هم 
هزينه اي که خروجي اش صفر است و آورده اي 
ندارد. همين است که دولت هرچند ماه يک بار به 
فکر اين می افتد که اين دو باشگاه را واگذار کند 
تا يکي از دردسرهايش کمتر شود، تصميمي که  
هيچ وقت در سال هاي گذش��ته به مرحله عمل 
نرسيده و اس��تقلال و پرس��پوليس وبال گردن 

دولت مانده اند. 
   تصميم تکراري دولت و ورود مجلس

پاييز امس��ال هم دولت دوباره رئيس س��ازمان 
خصوصي سازي را احضار کرد تا بار ديگر پرونده 
خصوصي س��ازي س��رخابي ها به جريان بيفتد. 
اين بار دولتي ها مدعي بودند که جدي هستند 
و پ��اي ف��روش دو باش��گاه ايس��تاده اند. دولت 

پايش را در يک کفش کرده ب��ود که مي خواهد 
دو باشگاه اس��تقلال و پرس��پوليس را به بخش 
خصوصي واگذار کند. مصوبه داد و دو باش��گاه 
را از زيرمجموعه مؤسس��ه هاي فرهنگي درآورد 
تا يکي از موانع برداشته ش��ود. نکته قابل تأمل 
اين بود که دولتي ها چند سال پيش براي اينکه 
سرخابي ها خصوصي نشوند، مصوبه داده بودند 
و پس��وند فرهنگي را به دو باش��گاه اضافه کرده 
بودند تا اين دو باشگاه مشمول واگذاري نشوند. 
به فاصله چند سال اما انگار ورق دوباره برگشته 
بود تا دولت بار ديگ��ر تصميم بگيرد که خودش 
را از ش��ر باش��گاهداري خلاص کن��د و در اين 
بين باشگاه هاي اس��تقلال و پرسپوليس که هر 
کدامشان سالانه حداقل 50 ميليارد خرج روي 

دست دولت مي گذاشتند، در اولويت بودند. 
مجلس هم وقت��ي ديد اين بار ع��زم دولت جزم 
اس��ت، پاي کار آمد و 24 دي بود که کميسيون 
تلفي��ق مجل��س در مصوب��ه اي وزارت ورزش و 
جوانان را با همکاری سازمان بورس و اوراق بهادار 
و سازمان خصوصی سازی مکلف کرد حداکثر تا 
پايان شهريور سال ۹۸ شرايط پذيرش دو شرکت 
فرهنگی ورزشی استقلال و پرس��پوليس را در 
بازار پايه فرابورس فراهم کن��د. پس از پذيرش 
دو شرکت مذکور در بازار پايه فرابورس و عرضه 
5 درصد سهام هر يک از دو شرکت جهت کشف 
قيمت، قرار ش��د 51 درصد سهام آنها به صورت 

بلوکی و باقی سهام به صورت خرد عرضه شود.
   دولت مقابل مجلس

وزارت ورزش و مجموع��ه دولت که تا قبل از آن 
براي خصوصي س��ازي اس��تقلال و پرسپوليس 
مشتاق نش��ان مي دادند، پس از مصوبه مجلس 
از در مخالفت درآمدند، ط��وري که 30 دي در 
جلسه وزير ورزش با فراکسيون مستقلين ولايی 
مجلس، مس��عود س��لطاني فر به مصوبه تلفيق 
انتقاد مي کند و مدعی می ش��ود شيوه ای که در 
مصوبه تلفيق پيش بينی  شده، مانع واگذاری دو 

باشگاه است.
مخالفت دولت با مصوبه مجلس ديروز هم تکرار 
شد و وزير ورزش در جلسه اي که صبح دوشنبه 
با نمايندگان فراکسيون ورزش مجلس داشت، 
نسبت به اين مصوبه انتقاد کرد. سلطاني فر پس 
از پايان اين جلسه در گفت وگويي با خبرگزاري 
خانه مل��ت،  انتقادش را به مصوبه کميس��يون 
تلفي��ق درب��اره خصوصي س��ازي دو باش��گاه 
استقلال و پرسپوليس اينگونه بيان کرد: »اراده 
دولت اين بود که اين خصوصی س��ازی در سال 
۹۸ انجام گيرد و در همين رابطه هيئت دولت 
مصوبه ای در اين زمين��ه گذراند که اين مهم از 
طريق سازمان خصوصی سازی اتفاق بيفتد، اما 
دولت با روال واگذاری که در مجلس به تصويب 
رس��يد، مخالفت کرد به اين دلي��ل که مراحل 
اجرايی کار بايد سهل تر و به صورت کامل انجام 

ش��ود، لذا واگذاری به ص��ورت بلوکی از طريق 
فرابورس کار را سخت می کند. به هر حال بايد 
با برگزاری جلسات روی شکل کار با مجلس به 
تعامل خوبی دس��ت يابيم.« محمدرضا تابش، 
رئيس فراکس��يون ورزش مجلس هم با اشاره 
به مخالفت دولت با مصوبه کميسيون تلفيق به 
خبرگزاري خانه ملت گفته است: »در اين زمينه 
دولت و مجلس نقطه نظرات مختلفی دارند، ولی 
بايد در اين زمينه با توجه به ش��رط قانون برای 
کشف قيمت و واگذاری بلوکی سهام، راهکاری 
انديش��يده ش��ود که هواداران دو باشگاه ورود 

کنند تا صاحبان اصلی باشگاه شوند.«
   بازگشت به پله اول

با توجه به واکنش دولتي ه��ا به مصوبه مجلس 
درباره خصوصي س��ازي دو باش��گاه استقلال 
و پرس��پوليس به نظر مي رس��د بار ديگر روند 
واگ��ذاري س��رخابي ها با مش��کلات جدي ای 
روبه رو شده اس��ت و ش��ايد اختلافات دولت و 
مجلس بر سر چگونگي واگذاري سبب شود تا 
دوباره پرونده خصوصي سازي دو باشگاه متوقف 
شود و دولت آن را بايگاني کند. به قول معروف 
گويا قرار اس��ت باز هم همان مسير هميشگي 
براي واگذاري قرمزها و آبي هاي پايتخت دوباره 
تکرار شود، مس��يري که هيچ گاه قرار نيست از 
مبدأ به مقصد برس��د و در همان نقطه ش��روع 

متوقف مي شود!

توهم موفقیت!
حرف های اين روزهای مسعود سلطانی فر باعث تعجب  مان می شود! البته 
زياد هم نبايد تعجب کرد، چراکه به هر حال او وزير دولتی است که همه 

چيز را گل و بلبل می بيند و هيچ صدای اعتراضی را نمی شنود.
وزير ورزش ديروز از موفقيت هايی گفت و کارنامه اش را به فراکسيون 
ورزش مجلس چنان درخشان ارائه کرد که همه انگشت   به دهان ماندند. 

بد نيست خيلی گذرا به اين موفقيت ها نگاهی بيندازيم.
صعود استقلال و پرس��پوليس از مرحله گروهی ليگ قهرمانان آسيا، 
صعود تيم ملی فوتبال به نيمه نهايی جام ملت های آس��يا، درخشش 
کشتی در رقابت های مهم بين المللی، موفقيت های رشته هايی چون 
کاراته، تکواندو و وزنه برداری و بديهيات ديگری که هميشه بوده و اتفاق 

افتاده و ربطی به دوران مشعشع حضور سلطانی فر در ورزش ندارد!
سلطانی فر ديروز در حالی مغرورانه حرف از کسب رتبه هفتم در المپيک 
جوانان به ميان آورد که يکی از اصلی تري��ن مدال آوران آن، اين روزها 
خانه نشين است و هيچ کس پيدا نمی شود که به اين جوان سری بزند و 
جويای احوالش باشد. وزير ورزش ديروز در حالی حرف از سال پيش رو 
به عنوان سال کسب سهميه زد که فريادهای اعتراض  مدال آوران ايران 
به سبب تبعيض ها و کمبودها را مدت هاست که نمی شنود، نمی شنود و 

در عوض آنها را دعوت به درک شرايط اقتصادی می کند.
سلطانی فر ديروز چنان از صعود س��رخابی ها و تيم ملی فوتبال سخن 
گفت که يک آن فکر کرديم جام قهرمانی را بالای سر برده اند و در جام 

جهانی به آنچه تصورش را نمی کرديم، دست يافته ايم.
وزير ورزش ديروز ثابت کرد دچار توهم اس��ت، آن هم توهم کس��ب 
موفقيت و اينقدر متوهم است که اصلًا متوجه نيست کشتی ايران پای 
ثابت المپيک هاس��ت و هيچ تعجبی  ندارد اگر تمام سهميه را کسب 
کند. اينقدر متوهم است که نمی بيند تکواندو دلخوش به موفقيت های 
سال های گذشته است و حداقل در دوران او به رغم تمام تلاشی که از 
خود نشان داده، عايدی خاصی نداشته است. با اين حال توهمات جناب 
وزير اينقدر زياد است که موفقيت های ديگران را نيز به حساب خود ثبت 

می کند و بديهيات را هم جزو کارنامه پرثمرش می داند!
سلطانی فر يک منت بزرگ هم س��ر ورزش گذاشت، وقتی عنوان کرد 
يک سال و نيم است که با کميته ملی المپيک برای حضور پرقدرت در 
المپيک 2020 جلسه برگزار می کند، اما کسی پيدا نشد که از او بپرسد 
حاصل اين جلسات چه بود، وقتی تمام قهرمانان، مدال آوران و اميدهای 
کسب افتخار ورزش ايران در توکيو صدايشان از کمبودها و بی توجهی ها 
بلند شده است. قاعدتاً از وزيری چون سلطانی فر بايد توقع برنامه ريزی 
داشت و ارائه راهکاری برای برون رفت از مشکلات، اما وقتی او همه چيز 
را خوب می بيند، چه بايد گفت؟ سلطانی فر، بهتر است به جای خيالبافی 

و بازی با آمار به فکر آينده ورزش باشد. 
سال آينده، سال کسب سهميه المپيک است. اين را خود ما در همين 
ستون بارها و بارها عنوان کرده ايم و خوب می دانيم که کسب سهميه 
المپيک چه کار دشوار و طاقت فرسايی است. اين را هم خوب می دانيم 
که موفقيت در المپيک دو برابر آنچه کس��ب سهميه می طلبد، تلاش 
می خواهد. حالا سؤال اينجاست که جناب سلطانی فر اصلًا تصوری از 
اين سختی ها دارد يا اينکه فقط در مقام سخنرانی و ابراز اطلاعات حرفی 
بيان می کند؟ آيا او می داند که برای کسب سهميه المپيک و مدال در 
بزرگ ترين آوردگاه ورزش جهان بايد هزينه کرد، يا تصور می کند که 

همه چيز روی هوا به دست می آيد؟
آنچه ديروز از حرف های سلطانی فر می شد فهميد، اين بود که ورزش 
ايران درست مانند تمام قش��رها و بخش های کشور سال سختی را 
پيش رو دارد، چون وزير محترم ورزش چنان در توهم موفقيت های 
بديهی غرق شده و شکس��ت ها را هم موفقيت می بيند که نمی توان 
چندان به رفع مش��کلات و  معضلات ورزش��کاران م��دال آور اميد 

داشت.

فريدون حسن 

خصوصي سازي بي خصوصي سازي! 
نگاهي به مخالفت دوباره وزير ورزش با مصوبه مجلس درباره واگذاري باشگاه هاي استقلال و پرسپوليس 

 دانکلوف فرقی با قهرمانی جهان ندارد
رضا يزدانی، کشتی گير کهنه کار تيم ملی در آستانه اعزام به رقابت های 
بين المللی کشتی آزاد جام دانکلوف بلغارستان گفت: »از شرايط نسبتاً 
خوبی برخ��وردارم و اميدوارم بهتر از اين ش��وم. جام دانکل��وف فرقی با 
رقابت های قهرمانی جهان ندارد، چراکه چهره های سرش��ناس کشتی 
جهان در آن حضور دارند و می تواند محک بس��يار خوبی برای من و بقيه 

تيم باشد.«  

شکل انتخاب ملی پوشان تغییر می کند
محمد بنا، س��رمربی تيم ملی کش��تی فرنگی با اش��اره به نحوه انتخاب 
ملی پوشان گفت: »اگر کار دست من باشد، ديگر به شکل سابق رقابت های 
انتخابی تيم ملی نداريم. کادر فنی براس��اس عملکرد کش��تی گيران در 
اردوهای تيم ملی، تورنمنت و مسابقات مختلف براساس شايسته سالاری و 

آمادگی بيشتر نسبت به انتخاب نفرات تيم ملی اقدام می کنند.«

کاراته کاهای ایران آماده حضور در اتریش
ليگ جهانی کاراته وان )سری آ( طی روزهای دهم تا دوازدهم اسفند ماه در 
سالزبورگ اتريش برگزار می شود. در اين رقابت ها که با حضور 2 هزار و 57 
کاراته کا از ۹۹ کشور جهان برپا می شود، ملی پوشان کاراته ايران نيز در دو 
بخش مردان و زنان حضور دارند. رقابت های مقدماتی طی روزهای دهم و 

يازدهم و مسابقات نهايی هم روز دوازدهم برگزار می شود.

يک ج��ام ديگر به         فوتبال اروپا  
کلکسيون افتخارات 
گوارديولا اضافه شد. درست زمانی که ليورپول با 
تساوی بدون گل منچسترسيتی را به طور موقت 
از صدر جدول به زير کشيد، پپ در حال جشن 
گرفتن موفقيتی ديگر بود. جام اتحاديه انگليس، 
جديدترين جامی بود که بعد از شکست چلسی 
در ضرب��ات پنالت��ی ب��ه دس��ت آم��د. مصاف 
منچسترسيتی و چلسی در ومبلی در وقت های 
معمول و اضافه فينال ج��ام اتحاديه انگليس با 
تس��اوی بدون گل پايان يافت تا کار به ضيافت 
پنالتی ها بکشد و دست آخر هم اين شاگردان پپ 
بودند که ب��ا نتيجه 4 بر3 عن��وان قهرمانی را به 

دست آوردند. اين در حقيقت بيست و پنجمين 
قهرمانی پپ در قامت يک مربی بود. او در حالی 
کسب چهارمين جام را با آبی های آسمانی تجربه 
کرد که پيشتر در بايرن مونيخ آلمان هفت و در 

بارسلونا نيز 14 جام گرفته بود، اما اين نخستين 
جام پپ با سيتيزن ها در سال 201۹ بود، آن هم 
در شرايطی که پپ چندی پيش و پس از پيروزی 
برابر ش��الکه تأکيد کرده بود ک��ه تيمش هنوز 

مهيای مصاف با حريفان بزرگ و قدرتمند نيست 
و بايد تلاش بيشتری کند. حالا اما با کسب اين 
جام، انتظارات از پپ و ش��اگردانش برای کسب 
چهارگانه بالاتر رفته است. هرچند که سرمربی 
س��يتيزن ها می گويد نبايد چنين توقعی از او و 
شاگردانش داشت: »بگذاريد لذت اين برد و اين 
قهرمانی را عميقاً بچشيم. چند تيم در طول تاريخ 
انگلس��تان موفق ش��دند که چهار جام را کسب 
کنند؟ به تيم من فشار نياوريد، چون استحقاق 
آن را نداري��م. س��رالکس فرگوس��ن عملک��رد 
فوق العاده ای در منچس��تريونايتد داش��ت، اما 
هيچ گاه موفق به کسب چهارگانه نشد .هدف ما 
بازی بعدی است و بازی به بازی، همينطور پيش 
می رويم.« بدون ش��ک هواداران س��يتی که به 
شکل های مختلف شادی و تبريک خود را بعد از 
کسب اولين جام از چهارگانه  نثار پپ کردند، حالا 
بيش از قبل در انتظار کسب ديگر جام ها با خالق 

تيکی تاکا هستند.

افتخاری ديگر در کلکسيون پپ
اولین جام سیتیزن ها در 2019
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مدال آور خانه نشین!
حفظ موفقي��ت و تداوم آن، يک��ی از بزرگ ترين ايرادهايی اس��ت که  
هميشه به ورزش کش��ورمان و برنامه ريزان آن وارد است. خيلی اتفاق 
افتاده که در يک رشته اولين موفقيت تبديل به آخرين موفقيت شده، 
چون برنامه ای برای حمايت وجود نداش��ته اس��ت. نمونه اين اتفاق را 
اين روزها می توان در نوع برخورد مس��ئولان فدراسيون ژيمناستيک 
با رضا بهلول زاده ديد، ژيمناست جوانی که اولين مدال المپيک تاريخ 
ژيمناستيک ايران را کسب کرد. بهلول زاده مدال برنز المپيک جوانان 
در آرژانتين را به گردن آويخت و بعد از آن مصدوم شد. مصدوم شد و 
کنج خانه نشست، چراکه فدراسيون حتی برای نامه نگاری با فدراسيون 
پزشکی ورزشی کوتاهی کرد و اين ش��د که قهرمان جوان ايران حتی 
وقتی هم ب��ه اردوی تيم مل��ی دعوت می ش��ود، نمی توان��د به دليل 

مصدوميت در تمرينات شرکت کند.

سرپیچی عجیب گلر چلسی
عجيب ترين صحنه ديدار چلسی- سيتی بدون شک لحظه تعويض         چهره
»کپا« بود که با سرپيچی جنجالی سنگربان تيم لندنی همراه شد 

تا شايعه اختلاف بازيکنان چلسی با سرمربی اين تيم که گفته 
می شود به همين دليل در آس��تانه اخراج است، پررنگ تر 
شود. البته س��اری پس از شکس��ت تيمش در فينال جام 
اتحاديه انگليس،اين اتفاق را سوءتفاهم خواند و گفت که 

می خواس��تم کابايرو را به بازی بياورم، اما کپا به من نشان 
داد شرايطش برای بازی خوب است. گلر چلسی هم در توجيه 

رفتاری که توسط دوربين ها به ثبت رسيده بود، گفت 
که نحوه بيان حرفش اش��تباه بوده و قصدی برای 

سرپيچی از تصميم سرمربی تيم نداشته است: »از 
بيرون که نگاه کنيد اصلاً صحنه خوبی نيست، اما 

من قصد ممانعت از دستور سرمربی را نداشتم 
و تنها می خواس��تم به او بگويم که شرايطم 
خوب اس��ت و می توانم به بازی ادامه دهم، 
چرا که سرمربی تصور می کرد شرايط ادامه 
مسابقه را ندارم. فکر می کنم به شکل بدی 

منظورم را رساندم که باعث ايجاد سوءتفاهم 
شده است.« اگر چه گلر و سرمربی چلسی سعی 

در عادی نشان دادن اين مس��ئله دارند، اما جان 
تری، کاپيتان س��ابق با محکوم ک��ردن حرکت اين 

دروازه بان اسپانيايی تأکيد کرد:» شما وقتی از تابلوی 
داوری شماره خودت را می بينی بايد سريعاً با احترام 

از زمين بازی خارج شوی.«

منچستر و دخیا سربلند برابر لیورپول
ليورپول 
ب��رای به 
زير کشيدن سيتی نيازی به برد نداشت و با 
کسب يک تساوی از بازی حساس هفته بيست 
و هفتم در اولدترافورد توانست بر صدر جدول تکيه 
زند. اين تس��اوی اما به همان   ان��دازه که برای تيم 
کلوپ خوشحال کننده بود )به دليل صدرنشينی(، 
نگران کننده هم بود، چراکه اين تيم نه فقط موفق 
به شکستن دفاع تحسين برانگيز منچستر نشد که 
برنامه ای هم برای باز ک��ردن دروازه يونايتدی ها و 
گلزنی نداشت تا درست مثل بازی با بايرن مونيخ به 

تساوی بدون گل رضايت دهد. نتيجه ای که اگرچه 
به واسطه صدرنشينی طعم برد داشت، اما از آنجايی 
که گلی در پی نداشت و حاشيه امنيتی برای اين تيم 
ايجاد نکرد شايد فرقی با باخت نداشته باشد، وقتی 
احتمال بازپس گرفتن آن از سوی سيتی دور از انتظار 
نيست. اين تساوی اما برای شياطين سرخ با يک آمار 
جالب توجه همراه بود. در اين ديدار که با تس��اوی 
بدون گل به پايان رس��يد، داوي��د دخيا، صدمين 
کلين شيت خود را انجام داد. گلر منچستريونايتد 
حالا به 12 کلين ش��يت ديگر نياز دارد تا موفق به 

شکستن رکورد پيتر اشمايکل شود. 

محورهای کلی برای پیشرفت ورزش
 در دهه پنجم انقلاب اسلامی

ورزش ايران دوره خوبی را در گذر از يک 

سعيد فائقی

معاون اسبق  سازمان 
تربيت بدنی

جامعه و ورود به عصر جديد سپری کرد. 
بازی های آسيايی دهلی نو اولين رويداد 
در عرصه قهرمانی بع��د از انقلاب بود که 
کاروان ايران در آن شرکت داشت. کاروان 
ايران با حداقل ورزش��کار در اين بازی ها 
ش��رکت کرد، اما تقريباً در بس��ياری از 
رشته ها مدال آور شد. فعاليت های مورد 
توجه برای ورزش در دهه پيش رو بايد در 
چند محور کلی خلاصه شود. در صورت 
برداشتن گام های اساسی  و درست در هريک از اين محورها می توان 
اميدوار بود که پايان پنجمين دهه انقلاب با رقم خوردن دستاوردهايی 
به مراتب بزرگ تر از چهار دهه قبل همراه ش��ود. برای آغاز دهه پنجم 
انقلاب بايد تکليف ورزش حرفه ای مشخص شود. به هر حال فعاليت های 
ورزشی در ايران به نام ورزش آماتور آغاز شد، در حالی که امروز ورزش 
جهان در مسير قهرمانی حرکت می کند. موضوع ديگری که بايد برای 
اين دهه مورد توجه قرار گيرد، س��ازماندهی وضعيت باشگاه هاست و 
اينکه نظام باشگاهی قانونمند شود. ما در باشگاهداری ضعف های زيادی 
داريم که دليل بس��ياری از مش��کلات عمده ورزش نيز هستند. برای 
باشگاه ها و باش��گاهداری هم بايد حرکت قانونمند را آغاز کنيم. برای 
فعاليت های اقتصادی ورزش نيز بايد برنامه ای جامع ارائه شود. در بورس 
هيچ جايی برای ورزش تعريف نشده است. در حالی که فعاليت در اين 
عرصه ارتباط مستقيم با ورزش حرفه ای و قهرمانی دارد. اگر تا به امروز 
خصوصی سازی پرسپوليس و استقلال به نتيجه نرسيده، به اين دليل 
است که ورزش به دست مديران اهلش نبوده و نيست. دليل ديگر هم 
اين است که ما در تربيت مديران ضعف داشته ايم. برای اين دهه انقلاب 
بايد مديرانی تربيت ش��وند که حرفه ای و بين المللی باشند. در زمينه 
توجه به زيرس��اخت ها نيز وضعيت خوبی نداريم. بايد نگاه همگانی به 
ورزش داشت. خيلی ها بودجه را عاملی تعيين کننده عنوان می کنند، 
شکی نيست که مباحث مالی در پيش��برد اهداف بی تأثير نيست، اما 
مسلم است که وضع اقتصادی کشور در اين زمينه کاملًا تعيين کننده 

است. ورزش بايد از طريق مردم اداره شود. 

 برنامه ریزی و تدارکات ویژه
 لازمه موفقیت  بسکتبال در جام جهانی

صعود به جام جهانی 201۹ مزد زحمات کادر فنی و ملی پوشان بسکتبال 
بود. بلندقامتان ايرانی در آخرين دي��دار خود در رقابت های انتخابی جام 
جهانی و در حالی که شرايط صعودمان پيچيده شده بود با ارائه يک بازی 
برتر کانگوروها را در س��الن آزادی زمين گير کردند و جشن صعود به راه 
انداختند. با بسته شدن پنجره شش��م انتخابی تکليف تيم های آسيايی 
حاضر در جام جهانی چين مشخص شد. به اين ترتيب تيم های استراليا، 
کره جنوبی، نيوزلند، ژاپن، ايران، فيليپين و اردن بايد منتظر قرعه کشی 

روز 25 اسفندماه در شنژن چين باشند. 
    صعود سخت

اين اولين باری بود که رقابت های انتخابی به شيوه جديد برگزار  می شد و با 
توجه به برنامه ريزی فيبا، گرفتن سهميه يک سال و نيم به طول انجاميد. تيم 
ملی بسکتبال که با 11 امتياز اختلاف استراليا را در بازی برگشت شکست 
داد، رقابت های انتخابی اين دوره را با باخت به عراق آغاز کرد. به جز دو بازی 
اول با عراق و قطر که مهران حاتمی، سرمربی تيم ملی بود در ساير بازی ها 
مهران شاهين طبع و دستيارانش سکان هدايت تيم ملی را برعهده داشتند. 
حاصل تلاش های مربيان ايرانی کسب هشت برد، چهار شکست و گرفتن 

20 امتياز بود تا در نهايت رتبه سوم گروه F به تيم کشورمان تعلق گيرد. 
   حواشی دردسرساز 

در مسير سختی که آسمانخراش ها طی کردند، بروز برخی حواشی کار را 
برای تيم کشورمان دشوار کرد. مصاحبه انتقادی چند ملی پوش و انتقاد از 
شرايط حاکم بر اردوهای ملی بازتاب متفاوتی در رسانه ها داشت و تداوم اين 
حواشی موجب شد کادر فنی قيد حضور بازيکنانی چون ارسلان کاظمی و 
حامد حدادی را بزند، اما مديريت خوب، برنامه ريزی و آناليز دقيق به پيروزی 

مقابل استراليا و جبران شکست برابر ژاپن ختم شد. 
   نگاه عميق

سرمربی تيم ملی پس از صعود ايران به جام جهانی از عملکرد بازيکنانش 
ابراز رضايت کرد. مهران ش��اهين طبع در گفت وگو با خبرن��گاران ابراز 
اميدواری کرد با موفقيت در جام جهانی نگاه ها به بسکتبال تغيير کند: 
»بازيکنانم کار بزرگی کردند و در همه مناطق زمين و بازی خوب بودند، 
در حالی که بازيکنان استراليا نشان دادند که توانمند هستند. بازی اول را 
باختيم، چون ما زير سبد را نتوانستيم کنترل کنيم. بعضی اوقات اتفاق هايی 
در زمين می افتد که باعث شکست می شود، اما بازيکنانم در اين بازی باهوش 
بودند و تيم استراليا را شکست دادند. در حالی که استراليايی ها بازيکنان 
خوبی در سطح جهانی دارند که در يک سطح بازی می کنند. حضور در جام 
جهانی برای ما مهم بود و بايد کارمان را با قدرت ادامه دهيم. تيم ملی نياز 
به يکسری تغييرات دارد و برخی شرايط به وجود می آيد که بايد عميق تر 
به آن نگاه کرد. وجود من برای اهداف شخصی نيست و همه چيز برايم تيم 
ملی است. در 15 ماه گذشته هشت پيروزی به دست آورديم و کاری که 
انجام داديم، کار کمی نبود. در تورنمنت هايی مثل انتخابی جام  جهانی 

نمی توان توقع کسب پيروزی های بيشتری را داشت.«
    تدارک ويژه 

کارشناس بسکتبال ايران عملکرد خوب ملی پوشان  در مقابل استراليا 
را حاصل آناليز خوب مربيان خواند. عب��اس آقاکوچکی در گفت وگو 
با »جوان« با تبريک صعود تيم ملی به ج��ام جهانی گفت: »صعود به 
جام جهانی ارزشمند بود. بازی با استراليا نشان داد که از رويارويی با 
ژاپن به خوبی درس گرفته ايم. پس از س��ه روز نقاط ضعف را پوشش 
داديم و با تصميمات درستی که اتخاذ شد، صعود به جام جهانی رقم 
خورد. موضوع جوانگرايی را هم بايد از يک جا ش��روع می کرديم که 
خوشبختانه در اين دوره اين مس��ئله مورد توجه قرار گرفت. استراليا 
يکی از تيم های بزرگ بسکتبال است. از نظر فنی بازی متفاوتی ارائه 
داديم و شاهين طبع نگاه ويژه ای به دفاع و حمله داشت. ضمن اينکه 
کادر فنی از همه بازيکنان استفاده کرد.« اين کارشناس بسکتبال به 
آمادگی برای موفقيت در جام جهانی نيز اش��اره کرد: »بايد برای جام 
جهانی آماده شويم و تدارکات جهانی برای اين رقابت ها در نظر بگيريم. 
قطعاً کادر فنی و فدراسيون برنامه ريزی ويژه ای را با توجه به بضاعت 

مالی تدارک می بينند.«

شيوا نوروزی

       خبر


